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 JEGYZŐKÖNYV  
 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális 
Bizottsága 2013. június 26. napján a Városháza 112. számú helyiségében megtartott  
rendkívüli üléséről 
 

Jelen vannak:  

 Dr. Lehel István    bizottság elnöke 

 Dr. Tálas - Tamássy Tamás  bizottság tagja 

 Nánási Tamás    bizottság tagja 

 Pomaházi Krisztina   igazgatási osztályvezető 

 Lengyel Anita    egészségügyi és kistérségi referens 

 Szakadáti László                                 alpolgármester 

 Dr. Juhász Zsuzsanna                         EKBE elnök 

 dr. Lipka Erika                                      EKBE elnökhelyettes 

 dr. Csizmadia Gabriella                        EKBE képviselő 

 Szádváriné Kiss Mária                         Biatorbágyi Faluház Igazgató     
 
 
Dr. Lehel István, a bizottság elnöke köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy 3 fő bizottsági 
tag jelen van, így a bizottság határozatképes és az ülést 1700 órakor megnyitotta. A kiküldött 
napirendben egy napirend szerepel. Van-e valakinek kérdése, hozzászólása, javaslata a 
napirendekkel kapcsolatban? 
 
Nánási Tamás: Kérdése, hogy a családsegítési feladatok átszervezéséről összefüggő 
kérdéseket miért nem tárgyalja a bizottság? 
 
Lengyel Anita: Azért kerültek levételre, mert a kérdéses napirendhez kapcsolódó 
szerződések még nem készültek el.  
 
Nánási Tamás: Miért szerepel a napirend a testületi ülések napirendje között? Miért nem 
került levételre? 
 
Lengyel Anita: A feltett kérdéssel kapcsolatban információ nincs, ezért érdemben válaszolni 
nem tud. 
 
dr. Lehel István: A jegyzőkönyv hitelesítésére Nánási Tamás képviselőt kéri fel.  
 
Nánási Tamás: Elfogadja a felkérést. Ezen kívül javasolja, hogy a napirendek közé kerüljenek 
fel a családsegítési feladatok átszervezésével összefüggő kérdések. 
 
dr. Lehel István: Felkéri a jelenlévőket a napirendről való szavazásra.  
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A bizottság 3 igen, azaz egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az 
alábbi napirend tárgyalását fogadta el: 
 
 
Napirend: 
 

1.)     Egészséges Biatorbágyért Program  
 

2.)     A családsegítési feladatok átszervezésével összefüggő kérdésekről 

 

 

1.) Egészséges Biatorbágyért Program   
 

Dr. Lehel István: Az írásos anyagot megkapták. A június 17-i rendes ülés napirendjéről Dr. 
Juhász Zsuzsanna kérésére, a távolléte miatt került levételre az Egészséges Biatorbágyért 
Program kérdése.  A bizottság az előterjesztést, Dr. Juhász Zsuzsanna által megküldött 
program-tervezetet, az együttműködési megállapodás tervezetét és a határozati javaslatot 
megkapta.  Elmondta, hogy a júniusban megküldött anyag az áprilisi anyagtól tartalmilag 
semmivel sem tér el. Dr. Juhász Zsuzsannát kéri, hogy tájékoztassa a programról a 
bizottságot. 

Dr. Juhász Zsuzsanna: A program összeállításánál szem előtt tartotta, hogy a 
megszervezésre kerülő programok színesek és változatosak legyenek. A megvalósításhoz 
szükséges, hogy a testület elfogadja a program költségvetését. Tájékoztatta a bizottságot 
arról, hogy a szervező stáb felállt, a program szervezésében résztvevők személyesen 
képviselik az ülésen az Egyesületet. Elmondta, hogy tárgyalások a programmal kapcsolatban, 
az abban résztvevő szakemberekkel, civil szervezetekkel már voltak az egyesület részéről. Az 
előzetes kalkulációk alapján kb. 50-70 fő szakember fogja képviseltetni magát a szervezésre 
kerülő programokon, a lakosság részéről 500-1000 fő részvételére számítanak a szervezők.  
Elmondta, hogy a siker függ a szakmai és a marketing munkáktól is, a költségeket a tervezett 
szakmai programok ismeretében állította össze, ezek egy részének az Egészségház, másik 
részének a Faluház biztosít helyet. 

Az 5. pontban lefektetett tervezett programok tekintetében költség csak az étkezés terén 
jelenik meg, hisz a részvétel és a bemutatkozás az érintettek számára egy nagyon jó reklám 
is, hogy szélesebb lakossági körrel ismertessék meg magukat.  A Sport és Kulturális 
programok külön költségként szerepelnek a tervezetben, amire 2 pályázat beadására is sor 
került. A benyújtott pályázatok eredményéről júliusban várható információ. Amennyiben nem 
lesz forrás, azok nem kerülnek megszervezésre a szeptember 14-i napon. De ha a Képviselő-
testület úgy látja, hogy a nevezett programok a költséghiány ellenére is valósuljanak meg, és 
azok az Egészségnap programjában szerepeljenek, úgy azokra külön pénzt kell beállítani a 
költségvetésben részükről. Elmondta, hogy szponzorok bevonása szerepel a tervek között, de 
kizárólagosan rájuk támaszkodni nem tudnak.  

Összességében elmondta, hogy az Egyesület a következőkben várja a Testület döntését: 

1. elfogadható-e a programtervezet 
2. elfogadható-e a költségtervezet, ami a szakmai programra szól 
3. amennyiben nem lesz pályázati forrás, úgy megszervezésre kerülhet-e a Sport és 

Kulturális program 
4. Együttműködési Megállapodás elfogadása 

Dr. Lehel István: Ez elmúlt 10 évben minden alkalommal megrendezésre került az 
Egészséges Biatorbágyért Program. Dr. Juhász Zsuzsannától kérdezte, hogy az előző évek 
statisztikáját áttanulmányozta-e a programok, a résztvevők számát, a program költségeit, a 
programban résztvevő szponzorok szerepét illetően.  
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Dr. Juhász Zsuzsanna: Válaszában elmondta, hogy átnézte az előző évek költségvetéseit, 
elmondta, az Egészségházban statisztika nem készült az egészségnapokkal kapcsolatban, de 
tájékoztatták arról, hogy a szűrőindikátor papír és stix kevés volt. A költségek között 
gyümölcs, pogácsa szerepelt, a szponzorok évről- évre egyre kevesebben voltak. Azok az 
egészségügyi dolgozók, akik munkájukkal segítették a program megvalósulását, azok egy 
szabadnapot kaptak.  

dr. Lipka Erika:  Az Egyesületet az Önkormányzat kereste meg januárban a program 
megszervezésével. A kezdeményezés jó, hisz a település szempontjából mindenképpen 
pozitív, hogy a településen jelenlévő civil szervezeteket a programon keresztül. bevonhatják a 
közösségi életbe. Elmondta, hogy olyan mélységig nem nézték meg az előző évek 
statisztikáját, ami érvelésként felhozható lenne, de a felkérés megtisztelő és az Egyesült 
szeretne egy színvonalas napot szervezni és megvalósítani. A kérdés az, hogy a testület 
támogatja-e a programot. 

Szádváriné Kiss Mária: Elmondta, hogy a tapasztalata kevés, de a múlt évi költségek 
ismeretében a Faluház részéről megrendezésre kerülő gyermekprogramok költsége 50-
100eFt volt. Ez az összeg a Faluház költségvetésében szerepelt és szerepel idén is. A Városi 
Sportnapra az Intézmény költségvetésében keret szerepel, ez kb. 300eFt. Egy pályázat 
készült, ami egy színházi előadás megszervezésének költségét fedezné, amennyiben 
pályázati forrás nem lesz, úgy a program nem kerülhet megszervezésre.  

Szakadáti László: Elmondta, hogy a megrendezésre kerülő program elsősorban 
Egészségmegőrző Program. Az Egészséges Biatorbágyért Programmal kapcsolatban 
javasolta, hogy a városban működő Sportegyesületekben sportoló gyerekekhez kellene 
eljutatni azokat az egészség megőrzésével kapcsolatos felvilágosító előadásokat, amik 
befolyással lehetnek a jövőjüket illetően. Ez egy jó kezdeményezés lehet arra, hogy 
rendszeresen legyenek tájékoztató, felvilágosító előadások színesítve akár filmvetítéssel is a 
gyerekek számára. A Sportegyesületekben a gyerekek felé nem hangzik el, hogy mit szabad 
és mit nem, miből mennyit. Amennyiben ebbe a kezdeményezésbe az Egyesület energiát, 
embert és időt tud adni, akkor az egy nagyon hasznos kiegészítője lehetne a jelenlegi 
programnak is.  

Dr. Juhász Zsuzsanna: Nagyon jó ötletnek tartja az alpolgármester által elmondottakat. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az Egyesület program-tervezetének 5. pontja alapján 
szerepel filmvetítés is. Videó felvétel már készült, a Biatv részéről és azok levetítése 
megtörténhet más fórumokon is. 

Dr. Lehel István: Jelzi, hogy a bizottság részére megküldött anyag nem teljes, egy oldal 
hiányzik. Semmiféle számozással ellátott programot nem kaptak, ami volt előzetes, az 
áprilisban került megküldésre a bizottság részére.  

Nánási Tamás: Az Együttműködési megállapodás elkészült és a bizottság tagjai meg is 
kapták, a tervezet jó, egyetlen pontban nem ért egyet. A szerződés 8. pontjában szereplő 
906eFt –os összeggel kapcsolatos kérdései: 

1. Május 13-i program-tervezetben szereplő 350eFt a mai bizottsági ülésre 626eFt-ra 
nőtt. Miből állt ez össze? 

2. 2 program pályázat függő, akkor a 626eFt és a 906eFt közötti különbség 280eFt 
milyen programra szerveződik? 

3. Kiváltja-e a városi Sportnapot? 

Véleménye szerint ezek még kérdések, de a szerződés többi része rendben van.  

Dr. Lehel István: Nánási Tamás által ismertetett különbség is kérdése volt, de mivel egy oldal 
nem került megküldésre, ezen szerepel az a 280eFt, ami a Vöröskereszt, Babuka Családi 
Napközi, Gólyafészek bölcsőde, Egészséges táplálkozás, stb. által megrendezésre kerülő 
programok fedezetére szolgálna. Az április beadványban 250eFt volt, ami már akkor is 
kevésnek bizonyult, alul lett becsülve, ahhoz képest 626eFt lett megjelölve. Javaslata, hogy 
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tisztán az Egészségnapon elérhető szűrőprogramok lebonyolítására, ami az Egészségházban 
zajlik, 600eFt keretet javasol beállítani. 

A további programok fedezetére szolgáló 280 eFt tekintetében elmondta, hogy Igazgató 
Asszony hozzászólása szerint 100eFt összegű keret áll rendelkezésre a gyerekprogramok 
fedezetére, így a benyújtott program alapján a Faluház költségvetését javasolta 180eFt-al 
megnövelni, hogy a megjelölt programot meg tudják valósítani.  

Szádváriné Kiss Mária: A Faluház költségvetésében 400eFt volt beállítva, ebből az 
összegből az általános iskola részére átutalásra került 100eFt, ami marad, abból kell 
megvalósítani a Városi Sportnapot. 

dr. Lipka Erika: A Sportnapra külön összeg van elkülönítve a Faluház részéről, a 906eFt 
csak az Egészségnap megszervezéséhez szükséges.  

dr. Lehel István:Tartsuk magunkat ahhoz, hogy az Egészségnap megszervezését bonyolítja 
le az EBKE, amihez lenne 600eFt keret, és az Együttműködési Megállapodás is erre 
vonatkozna. A Sportnap megszervezés a Faluház feladata.  

Dr. Juhász Zsuzsanna: A Sportnap megszervezése az áprilisi program-tervezetben is 
szerepelt, ez a program alul volt kalkulálva és a részletes program kidolgozása folyamán a 
szakmai programok száma is nőtt, ha az összeg kevesebb lesz, akkor programról is le kell 
mondani. 

Nánási Tamás: Amennyiben a szerződés csak az Egészségnapra köttetik, akkor 
elfogadhatóak a bizottság feltételei.  

Szádváriné Kiss Mária: A Közművelődési, Ifjúsági és Sportbizottság feltétele az volt, hogy 
rendezvénynaptárban az Egészség- és Sportnap egy napon, egy időben kerüljön 
megrendezésre. Ezt a kettőt össze lehet kötni, párhuzamos szervezés lehet. Kérdése, hogy a 
Sportnap idén lesz-e, mikor lesz? Amit lehet, azt fontos lenne összevonni, ha nem is 
költségvetésben, de tartalmilag összefügg. Nem tartja racionálisnak, ha rendezvény 
rendezvény hátán kerül megszervezésre. Attól, hogy 13 000 lakosa van Biatorbágynak, nem 
biztos, hogy elbírják, ha rendezvény rendezvényt követ.  

Dr. Lehel István: Azzal nincs baj, hogy egy napra esik a kettő, de a finanszírozást el kell 
különíteni hisz a szervezés és a finanszírozás is a Faluház feladata. Azzal, hogy ez egy 
időben legyen, azzal semmi gond nincs, a költségvetésben keretösszeg áll rendelkezésre, 
amiből részben már történt kifizetés is. Véleménye szerint a két program erősíti egymást, de a 
bizottság az egészségnappal kapcsolatban dönt.  

Dr. Csizmadia Gabriella: Kérdése, hogy a párhuzamos szervezéssel nem viszik el egymás 
elől a programok az embereket? 

Dr. Lehel István: Véleménye szerint a párhuzamos szervezés előnyös is lehet, mert egy 
szélesebb kört érinthet, a szűrőprogramok látogatottsága fiatalokkal is bővülhet. De 
előfordulhat ennek az ellenkezője is.  

Dr. Tálas-Tamássy Tamás: A program szerint átfedés nincs, bármilyen korosztály 
látogathatja a szűrővizsgálatot, de a tapasztalatok szerint az idősebb réteg vesz részt az 
egészség-megőrzési programokban. 

Szakadáti László: Sok kísérlet volt arra vonatkozóan, hogy a Sportnap milyen időpontban 
kerül megrendezésre. Javasolja, hogy az Egészségnapot döntse el a Bizottság, azzal az 
indokkal, hogy a Sportnap nincs kellőképpen kidolgozva. Amennyiben  a jelenlegi állapotában 
marad a program, úgy két kudarcos rendezvény lehet belőle. Az Egészségház programja egy 
komplett egész, esetleg egy sportrendezvénnyel ki lehetne egészíteni még azt.  

dr. Lipka Erika: Egyetért az alpolgármester úrral. Elmondta, hogy a programjuk 5 irányból 
közelíti meg a kérdést. Ez a nap egy bemutatkozása lehet az egyesületnek és a programban 
résztvevő civil szervezeteknek is. Egyrészt az Egészségházban, másrészt a Faluházban, 
ezért az együttműködés a két intézmény között szoros. Indítványozza, hogy a Sportnap és az 
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Egészségnap összevonása ne történjen meg, tekintettel arra, hogy a Faluháznak a 
részvételére az Egészségnapon szükségük lesz. Sem az elszámolásban, sem a 
munkamegosztásban nem tudnak az elvárásoknak megfelelni.  

Szádváriné Kiss Mária: Annak, hogy tisztázásra került a két program különválása, örül. A 
Faluház munkatervében szereplő rendezvények szervezésére is szakemberek felkérése 
történik, azokkal együttműködést kötnek. Ugyanazt a kérdést feszegette, hisz a kérdése az 
volt, hogy a két program az egy vagy nem egy. Hátteret továbbra is adunk. 

dr. Lipka Erika: Az a része, hogy legyen ez a kettő külön nem azt jelenti, hogy nem lesz 
együttműködés, az Egyesület továbbra is segít a programok megszervezésében. Az 
elszámolás tekintetében átláthatóbb, ha külön kerül megrendezésre a két program.  

Szakadáti László: Véleménye szerint a program jó, a Sportnapot kell más időben 
megszervezni.  

dr. Lipka Erika: Az elhangzottak tükrében javasolja, hogy a program-tervezet 5. pontjától a 
Bizottság tekintsen el. Az Egyesület számára az Egészségnap megszervezése és 
lebonyolítása nagy kihívás és nagy megtiszteltetés is. Ezzel a programmal az Egyesület saját 
magát és más civil szervezeteket is bemutathatja és a tanév során az iskolákba, óvodákba is 
bevihetőek lehetnének a program bizonyos részei. 

Dr. Lehel István: Van-e még hozzászólás? Az Együttműködési Megállapodásban az alábbi 
módosításokat javasolja: 

1. I/1. pontban a Sportnap kihúzásra kerül 
2. II/3. 2013. október 31. 
3. 4. 2013. október 31. 
4. 8. pont 800e Ft 
5. a szerződés hatálya: 2013. október 31. 

Van-e valakinek javaslata, hozzászólása a módosító javaslattal kapcsolatban? 

Dr. Juhász Zsuzsanna: A programot az Egyesület által megjelölt összeggel lehet 
színvonalasan megvalósítani, a módosító javaslatban szereplő összegekkel kérdéses a 
tervezet programok kivitelezése.  

Dr. Lehel István: Nem szeretett volna a részletekbe belemenni, de elmondta, hogy a 
program-tervezetben vannak olyan költségek megjelölve, amik irreálisak, azokon változtatni, 
csökkenteni lehet. Példaként említi a programban szereplő költségként megjelölt összeget, 
ami telefon, posta, útiköltség, díjak, stb. 85eft.  

Dr. Lipka Erika: Amennyiben az étkeztetést nem vesszük bele a költségekbe, úgy el tudja 
fogadni az egyesület a bizottság által felajánlott összeget. 

Dr. Lehel István: Az étkeztetés 150eFt, nem 100eFt. Most keretösszegről szavazunk. 

dr. Tálas-Tamássy Tamás: javasolja, hogy kerüljön sor a szavazásra, mert a 
Közmeghallgatáson kell megjelennie. 

Dr. Lehel István: Mivel több hozzászólás nem volt, módosító javaslatairól kéri a bizottság 
döntését, mely szerint:  

1. I/1. pontban a Sportnap kihúzásra kerül 
2. II/3. 2013. október 31. 
3. 4. 2013. október 31. 
4. 8. pont 800e Ft 
5. a szerződés hatálya: 2013. október 31 

 

A módosító javaslatokat a Bizottság 3 igennel-egyhangúlag – elfogadta.  
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A Bizottság a Egészséges Biatorbágyért Program  összefüggő kérdésekről szóló 
módosított Együttműködési Megállapodás tervezetét - 3 igen azaz egyhangú szavazattal ( 3 
fő képviselő volt jelen a szavazáskor)  mellett – elfogadta. 
 

 
2. ) A családsegítési feladatok átszervezésével összefüggő kérdésekről 

 

Nánási Tamás: Kéri, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottságnak legyen egy 
állásfoglalása, mely szerint a Képviselő-testület vegye le napirendjéről a kérdéses 
előterjesztést, azzal az indokkal, hogy a döntéshez szükséges szerződések nem készültek el.  

 

Dr. Lehel István: Mivel több hozzászólás nem volt, kéri a bizottság döntését a napirenddel 
kapcsolatban mely szerint:  

Biatorbágy Város Képviselő-testülete a 2013. június 27-i ülés napirendjéről vegye le a 
családsegítési feladatok átszervezésével összefüggő kérdésekről szóló előterjesztést.  

A Bizottság a családsegítési feladatok átszervezésével összefüggő kérdésekről   
kérdésről szóló javaslatát - 3 igen azaz egyhangú szavazattal (3 fő képviselő volt jelen a 
szavazáskor) mellett – elfogadta. 
 
 
Dr. Lehel István: Mivel több hozzászólás nem volt, megköszönte a tájékoztatást és a 
megjelentek munkáját és az ülést 18.23 órakor bezárta. 
 

 
k.m.f. 

 
Dr. Lehel István                    Nánási Tamás 
bizottsági elnök                    bizottsági tag 

 

 

 

 

 


